
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 10. december 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 475 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jane Heitmann (V). 

 

Spørgsmål nr. 475:  

”Er det ministerens opfattelse, at der er fagligt belæg for at centralisere børneonkolo-

gien i København - i bekræftende fald bedes ministeren uddybe sit svar?” 

 

Svar: 

Jeg kan henvise til mit svar på S 553 og SUU alm. del 163.  

 

I forlængelse heraf vil jeg gerne orientere om, at Sundhedsstyrelsen har oplyst mig, at 

de ikke arbejder efter en model, hvor al udredning og al behandling foregår ét sted i 

landet. Styrelsen har også oplyst, at uanset hvilken model, styrelsen lander på, vil til-

bud om nærhed i behandlingen være en naturlig del af løsningen, der hvor det ikke 

påvirker kvaliteten.  

 

 

Med venlig hilsen 
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